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Aanwezig 
Stadsdeel: Harry Wien (gebiedsmanager), Leta Hoeve (communicatieadviseur), Anucha Morabet 
(projectondersteuning). 
Face Your World: Jeanne van Heeswijk (kunstenaar), Dennis Kaspori (architect), Irene den 
Hartoog (projectondersteuning), Ramón Mosterd (PR). 
Stadsdeelraad: Jan Engel (PVDA), Frits Hermans (fractie Hermans), Dhr. Molewijk () 
Eigenwijks: Dick Glastra van Loon 
Bewoners: ruim 20 (zie presentielijst) 
 
Inleiding 
Harry Wien  heet alle aanwezigen welkom en gaat van start met een korte samenvatting van het 
project. In het uitwerkingsplan Hart Staalmanpleinbuurt, dat in november 2003 is vastgesteld, 
staat beschreven dat in het hart van de buurt een park moet komen. Ook staat er in dat het park 
in participatie met bewoners moet worden ontworpen. Jeanne van Heeswijk en Dennis Kaspori 
(Face Your World) hebben het participatietraject handen en voeten gegeven. Vooraf was door het 
stadsdeel een programma van eisen meegegeven (eisen waaraan het ontwerp minimaal moet 
voldoen).  
 
Het project met de naam Stedelijklab Slotervaart heeft geleid tot een parkontwerp dat is 
gemaakt door leerlingen van drie scholen (Junior met Calvijn College, Einsteinschool en Tec 
Amsterdam) in samenspraak met buurtbewoners. Het project heeft van januari tot juli 2005 
geduurd. In totaal zijn ongeveer 600 bewoners gekomen om een reactie te geven. Dit ontwerp is 
aan het stadsdeel ter beoordeling voorgelegd. Het stadsdeel heeft het ontwerp getoetst op 
haalbaarheid (financieel en veiligheid), uitvoerbaarheid en beheerbaarheid.  
 
Het park kan voor 90% gerealiseerd worden. Drie elementen uit het ontwerp kunnen (nog) niet 
gerealiseerd worden: kunstwerk, bijzonder speelobject en fontein annex pierebadje. De intentie is 
om de komende jaren geld te zoeken zodat die elementen er wel kunnen komen. De raad zal dus 
straks alleen het basisontwerp goedkeuren. Wel wordt vastgesteld dat de drie elementen er 
komen zodra er financiën voor zijn.  
 
De opmerkingen die op deze inspraakavond worden gemaakt gaan rechtstreeks naar het bestuur 
en de raad (de beslissers). Het ontwerp ligt nog tot 18 januari ter inzage op drie locaties 
(stadsdeel, Eigenwijks en Plein 5), tot die tijd kunnen reacties ook schriftelijk ingediend worden 
bij het stadsdeel.  
 
Jeanne van Heeswijk geeft een toelichting op het ontwerp. 
Er is zes maanden aan het ontwerp gewerkt. Met groepen van verschillende scholen (zie eerder in 
dit verslag). Daarnaast zijn er diverse bijeenkomsten geweest met groepen buurtbewoners om 
zoveel mogelijk wensen voor het park te verzamelen (raad krijgt overzicht als bijlage bij 
raadsvoordracht oid). Al die wensen zijn zo goed mogelijk geprioriteerd en vertaald in een 
ontwerp. Omdat de  verschillende gebruikersgroepen (jeugd, ouderen, ouders/moeders met kleine 
kinderen) verschillende wensen hebben, heeft het park drie zones gekregen: een actieve zone 
voor sport en spel met in het midden een multifunctioneel sportveld en een tribune, een 
speelzone voor de kleintjes (met diverse speeltoestellen als zandbak, schommel, etc. en een 
rustige familiezone met een fontein/pierebadje en een hele grote bank. De rustige zone wordt van 
de actieve zone gescheiden door de tribune. De tribune wordt aan de achterkant een heuvel. Het 
sportveld is verdiept zodat de bal bijvoorbeeld niet alle kanten opvliegt. Het park sluit op de 
zuidkant aan op de nieuwbouw van de toekomstige brede Einsteinschool. Door het park loopt een 
soort verhard pad in de vorm van een ovaal met een binnenring. Er kan ook op geskate, gefietst 
en gejogd worden. Het park wordt verlicht en de wens is om rondom het park een laag hek te 
maken.  
 
Na de toets door het stadsdeel is het ontwerp zoals dat op 6 juli tijdens de eindmanifestatie aan 
de buurt is gepresenteerd op een aantal punten gewijzigd: 
 

• De zone voor de kleintjes is gesplitst in een oost- en een zuidkant, waarbij de zuidkant is 
bestemd voor het spelen van de allerkleinsten en de oostkant voor de iets grotere 
kinderen. Zo heeft de brede school, die uitkijkt op de zuidzone, geen overlast van drukke, 
grotere kinderen (dat is afleidend tijdens de les).  
De soorten speeltoestellen die in het park komen, moeten nog worden uitgewerkt, maar in 
ieder geval komen er zowel klassieke speeltoestellen (zuidkant) zoals schommel, glijbaan 
en zandbak, als meer avontuurlijke toestellen (oostkant) die nog preciezer moeten 
worden bepaald.  



 
• Het verdiepte speelveld is iets groter gemaakt zodat het ook overdwars kan worden 

gebruikt als twee speelvelden.  
 

• Verder is er aan de toegang tot het verdiepte speelveld een soort hellingbaantje 
toegevoegd zodat je er gemakkelijk spullen op kunt rijden. Hiermee krijgt het veld een nog 
multifunctioneler karakter: de organisatie van een markt of feest op het veld wordt 
erdoor vergemakkelijkt.  

 
• De noordingang van het park is versmald.  

 
• Het klimhuisje is een bijzonder speeltoestel geworden omdat een klimhuisje waarschijnlijk 

vanwege regelgeving op het gebied van veiligheid niet is toegestaan. De opslag van 
spelmateriaal die in het huisje was gepland, is verplaatst naar de brede school aan de 
rand van het park.  

 
• Voor het kunstwerk, dat een duur element in het park is, moeten nog financiën gevonden 

worden. Dit gaat hoogstwaarschijnlijk lukken, want een groot deel is al rond.  
 

• Ook de fontein is heel duur om te realiseren: daarvoor moeten de financiën nog worden 
gevonden. 

 
Reacties (deel I) 
Hierna volgende mensen is gevraagd iets te vertellen. Met name voor de leerlingen die aan het 
woord zijn, was dit ook bedoeld als educatief onderdeel van het project. 
 
Hala (leerlinge Einsteinschool):  
Het park is goed ingedeeld, maar ik vind wel dat er op de kinderen bij het fonteintje moet worden 
gelet.  
 
Imane El Amrami (leerlinge Einsteinschool): 
Het park moet worden gebouwd omdat er nu niet zoveel speelplaatsen zijn en als ze er zijn is de 
helft stuk. En dit park dat door ons allemaal is ontworpen biedt mogelijkheden voor jongeren en 
kleinere kinderen.  
 
Michelle Tihanyi (leerlinge Einsteinschool): 
Dit park moet worden gebouwd om dat het de enige is in de Staalmanpleinbuurt en omdat er slim 
over nagedacht is. Er is gedacht aan kinderen, jongeren, ouderen. 
 
Gerard Kreek:  

1) Namens Carl Hirsch (afwezig): Carl Hirsch wil alle mensen van het Stedelijklab hartelijk 
bedanken voor het goede werk dat is verricht. De rest vertelt hij nog wel eens persoonlijk. 

2) Eigen reactie dhr. Kreek: de totstandkoming van het parkontwerp is fantastisch gelopen 
en heeft geresulteerd in een mooi ontwerp. De besprekingen kwamen in eerste instantie 
wat langzaam van de grond. Ik vind het geweldig dat er zoveel jeugd bij betrokken is 
geweest, de jeugd heeft immers de toekomst. Bedankt voor de belangstelling voor het 
ontwerp. Ik vind het overigens wel schandalig dat ik gedurende dit hele proces maar 
nauwelijks raadsleden heb gezien. Zij moeten tenslotte straks het ontwerp goedkeuren. 
Hoe weten ze nu straks waarover ze beslissen? Ook vanavond zijn er maar drie 
raadsleden aanwezig. Als er een project start, waarom kom je dan niet als raadslid? Een 
buurtbewoner heeft hier meer uren in zitten dan alle raadsleden samen! Verder vond ik de 
tentoonstelling het Stedelijk Museum een succes. Grandioos! 

 
Vervolg 
 
Harry Wien  vertelt dat op 1 maart 2006 de raad over het ontwerp zal beslissen. De raad wordt 
uitgebreid geïnformeerd. Er wordt een verslag van deze avond gemaakt, dat wordt samen met 
het ontwerp en een advies van het stadsdeel (raadsvoordracht) meegestuurd aan de raad.  
 
Dat deel van het parkontwerp waarvoor nu al geld is, wordt vastgesteld. Dat is het hele ontwerp, 
exclusief de drie elementen: kunstwerk, fontein en bijzonder speelobject. Voor deze drie 
elementen worden aanvullende middelen gezocht. Voor het kunstwerk loopt dat al goed.  
 
Verder is het een ontwerp op hoofdlijnen. Het stadsdeel gaat onderdelen uitwerken, daarbij zullen 
buurtbewoners ook worden betrokken. 
 
In 2009 wordt het park aangelegd. Op de plek waar nu nog het oude ROC-gebouw staat. Dat 
wordt gesloopt, evenals de Wilde Zwanen en de speeltuin de Wentelbaan. In het hart van de buurt 
komen een nieuwe brede school, gebedsruimte en woningen. 



 
Inspraakreacties (deel I I) 
 
Youssef Chraqi: we hebben een half jaar lang de gelegenheid gehad om te zeggen wat we in het 
park wilden. Dat zien we terug in het ontwerp. Het ontwerp dekt de lading.  
 
Buurtvaders: wij willen moderne verlichting, het liefst vanuit de grond. Er moet meer licht in het 
park komen, anders is het te donker. Het park moet ook ’s avonds goed verlicht worden, anders is 
het onveilig.  
Harry Wien: de gele punten op de tekening van het ontwerp geeft aan waar de verlichting bedacht 
is. Dat is op behoorlijk wat punten. Maar we moeten nog precies uitzoeken of dat voldoende is en 
wat voor soort verlichting dat zal zijn. Verlichting heeft onze aandacht.  
 
Buurtvaders: wij willen liever geen honden in het park. 
Harry Wien: het park wordt verboden voor honden. Honden worden uit het park geweerd door 
hondenroosters bij de ingangen te plaatsen. Net zoals nu het geval is, moeten de hondenbezitters 
uitwijken naar de spoordijk. 
Dhr. El Jaroudi: kan er ook een nog een bord bij geplaatst worden met verboden voor honden? 
Sommige mensen hebben drie of vier honden, die moeten misschien aangesproken worden. 
Harry Wien: het park kan niet alle problemen oplossen. Maar er komen waarschijnlijk wel borden 
te staan. 
 
Dhr. El Jaroudi: wordt het park afgesloten? 
Harry Wien: nee, het park wordt ‘s avonds niet afgesloten. De meeste parken in Amsterdam zijn ’s 
avonds open. Daarom is goede verlichting extra belangrijk. 
 
(Hicham Am Akran en andere wijkbewoner) 
 
Michelle Tihanyi: wordt er op de kinderen bij het pierebadje gelet?  
Harry Wien: Tijdens het ontwerpproces is vaak de wens uitgesproken om een parkbeheerder aan 
te stellen. Die wens is meegenomen, maar er is op het moment geen geld om een beheerder aan 
te stellen. Wel komt er een beheerder voor de brede school. Wellicht valt daarin iets te 
combineren. Maar een beheerder is in ieder geval geen kinderoppas. Een beheerder is voor de 
algemene taken. Ouders zijn zelf verantwoordelijk voor de veiligheid van hun kinderen.  
 
Hicham Am Akran: als het park pas in 2009 wordt gemaakt, wanneer is het dan klaar?  
Harry Wien geeft aan dat de aanleg van het park een half jaar tot driekwart jaar duurt, dus het 
park moet in principe in hetzelfde jaar nog klaar zijn. 
 
Youssef Chraqi: als het driekwart jaar duurt, waar kan dan in die tijd gespeeld worden? De 
speeltuin de Wentelbaan is dan ook al gesloopt. 
Harry Wien: dat klopt. Er is een periode dat er geen speeltuin is en ook het park nog niet klaar is. 
Om dat voor te zijn is er in elk geval rondom het ROC extra speelruimte gecreëerd. Daar komt in 
het najaar nog wat bij. Maar als het ROC ook wordt gesloopt is er een korte periode geen 
speelvoorziening. Daarvoor is nog geen oplossing, maar het heeft de aandacht.  
 
Hicham Am Akran: wie gaat het park onderhouden? 
Harry Wien: de gemeente is verantwoordelijk voor het schoonhouden van het park en het maaien 
van het gras en het onderhoud van de speeltoestellen e.d. Van bewoners wordt wel een eigen 
verantwoordelijkheid verwacht in verband met het schoon en heel houden van het park. 
 
Hicham Am Akran: komen er activiteiten in het park? 
Harry Wien: waarschijnlijk zullen er (net als nu in speeltuin de Wentelbaan) weer 2x in de week 
begeleide sport en spelactiviteiten zijn. In de toekomst wordt duidelijk of Sciandri dat blijft doen. 
Verder komt er bij de nieuwe brede school ook een grote gymzaal. 
 
Youssef Chaqri: is het geen bouwput als het park er is rondom het park?  
Harry Wien: nee, het park wordt als laatste aangelegd, de nieuwbouw is dan al klaar. 
 
Hicham Am Akran: wordt de moskee gelijk met het park gebouwd? 
Harry Wien: over de bouw van de gebedsruimte worden door stichting Harmonieus Samenleven 
afspraken gemaakt met de woningcorporatie. Als het goed is, vindt de bouw van de moskee 
gelijktijdig met de andere nieuwbouw naast de school plaats. En dat is gepland vóór de aanleg van 
het park (begin 2007). De school en de buurtontmoetingsruimte komen aan het park te liggen. De 
gebedsruimte ligt niet aan de parkkant. 
 
Youssef Chaqri: komt er ook een jongerenruimte? 
Harry Wien: een straat verderop, aan de Vlaardingenlaan, is voor jullie net een nieuwe 
jongerenruimte gerealiseerd. Daar moeten jullie het voorlopig mee doen. De jongeren zijn straks 
natuurlijk altijd welkom in de buurtontmoetingsruimte. Een eigen ruimte is niet gepland. 



 
Gerard Kreek: ik ben niet blij met het feit dat het pad door het park van asfalt is. Waarom komen 
er geen schelpen of grind? Dat geeft het park meer park-karakter. Een pad van asfalt nodigt uit 
tot fietsen en brommer rijden. Dat lijkt mij niet wenselijk. 
Harry Wien: deze opmerking wordt genoteerd. 
 
Imane: zijn er ook plekjes voor dieren in het park? 
Harry Wien: het park ligt midden tussen bebouwing, dus wat er zal zijn aan dieren is natuurlijk en 
niet gepland. Op de heuvels met bloemen zullen bijvoorbeeld vlinders afkomen. Dat is leuk. 
Wellicht dat er spontaan wat konijnen komen. Een kinderboerderij of iets dergelijks is niet in het 
park opgenomen. De spoordijk is een ecologische zone. 
 
Hala: Kunnen er geen bladeren in de fontein vallen? 
Harry Wien: natuurlijk kan dat. Maar als er een fontein komt, dan is het de taak van het stadsdeel 
die goed schoon te houden.  
Hala: dat moet dan ook echt gebeuren! Youssef Chraqi vult aan dat de Wentelbaan nu ook vaak 
erg vies is. 
 
Michelle Tihanyi: hoe vaak wordt het park schoongemaakt? 
Harry Wien: dat is nog niet duidelijk. Dat wordt later in de tijd besloten. 
 
Youssef Chraqi: hoe gaat het na vanavond verder? 
Harry Wien: alle inspraakreacties worden in een verslag verwerkt en die gaan, via het Dagelijks 
Bestuur, naar de stadsdeelraad. Sommige suggesties worden wellicht direct verwerkt. Andere 
worden ter beoordeling aan de raad overgelaten. De stadsdeelraad beslist over het ontwerp aan 
de hand van het ontwerp, het advies van het stadsdeel en het inspraakverslag. 
Youssef Chraqi: kennen ze het project dan ook? 
Harry Wien: ja, ook een procesbeschrijving maakt onderdeel uit van de informatie die de raad 
krijgt. Verder is de raad gedurende het hele project op de hoogte gebracht van de ontwikkelingen. 
De gedachte is dat dit project heeft geleid tot een buurtbreed gedragen ontwerp. Die gedachte 
moet onderbouwd worden. Aan alle eisen is in ieder geval voldaan: het park is haalbaar, 
betaalbaar en beheerbaar, met uitzondering van de drie genoemde elementen. 
 
Hala: hoe zit het ook alweer met de ouderen? 
Harry Wien: met hen is voldoende rekening gehouden: er is dus een rustige zone in het park en 
verder zijn er ruimschoots bankjes in het park. 
 
Michelle: er moeten genoeg prullenbakken komen te staan. 
Harry Wien: aan dit punt wordt zeker gedacht. 
 
Said: hoe zit het met de naam Staalmanpark die je steeds hoort? 
Harry Wien: dat is een spontaan bedachte werknaam. Tegen de tijd dat het park wordt gemaakt, 
moet inderdaad ook opnieuw naar de naam worden gekeken. 


